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§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Christer Bentzer (SPF) utsågs att tillsammans med 

ordföranden Sven Öberg (PRO) justera dagens protokoll vilket ska ske 

fredagen den 12 april. 

 

§ 2 

Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

 Information om möte med förtroenderådet, Laila Harrat 

 Information om möte med polisen, Sven Öberg 

 

Ärende 12 om SLs förslag till trafikförändringar tas upp efter punkt nr 6 

då Kajsa Pärke är kvar. 

 

 § 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2013-03-14 justerats den 15 mars. 

 

§ 4  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

 Kommunstyrelsens pensionärsråd, 2013-03-12 

 

§ 5 

Ansvar för s.k. papperslösa invandrare 

 

Punkten tas upp nästa gång. 

 

§ 6 

Projekt och frågor om utemiljön i Älvsjö stadsdel 

 

Kajsa Pärke, planeringssekreterare vid stadsdelsförvaltningen har 

inbjudits för att ta del av de frågeställningar som rådet har gällande 

utemiljön inom stadsdelen. Kajsa informerade om ansvarsfördelningen 

där stadsdelen ansvarar för parkmarken samt berättade om de 

kontaktvägar som finns.  

 

Snöröjning 

Rådet tog upp snöröjningen som varit bristfällig under vintern. Många 

klagomål har inkommit under vintern och nämnden har tillskrivit 
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trafikkontoret med önskemål om förbättringar. I veckans Älvsjöannons 

finns ett svar från trafikkontoret.  

 

Folkparksvägen 

Leif Götlund är angelägen om att åtgärder vidtas på Folkparksvägen som 

har en problematisk trafiksituation och har tagit foton för att visa hur det 

ser ut. Leif har via mail framfört sina synpunkter till trafikkontoret, men 

inte fått någon godtagbar återkoppling. Kajsa lovade höra sig för med 

berörd förvaltning. 

 

Förskolan Mockasinen 

Rådet har vid flera tillfällen tagit upp frågan om förskolan Mockasinen 

som är nedlagd. Man har fått veta att rivningstillstånd inte medgivits för 

fastigheten som står och förfaller. Fotografier har tagits för att visa i 

vilket dåligt skick fastigheten är och blivit ett tillhåll för tillfälligt 

boende. En polisanmälan har gjorts.  

 

Promenadinventering 

Christer Bentzer och Sven Öberg har gjort en promenadinventering inom 

stadsdelens centrala delar och med foton dokumenterat de brister som 

finns och behöver åtgärdas. Det handlar om skyltar, övergångsställen, 

trappor mm. En genomgång av materialet ska göras tillsammans med 

Kajsa Pärke. 

 

Älvsjö Centrums sista etapp 

Rådet undrade över tidsplanen för sista etappen för Älvsjö Centrum och 

fick veta att byggstarten blivit förskjuten, den skulle ha börjat i november 

men kommer att starta nu till våren istället. Byggbolaget har enligt 

avtalet hela 2013 på sig för att starta upp bygget.  

 

Information vid nämndmöte den 18 april 

Den 18 april kommer stadsbyggnadskontoret till medborgarkontoret för 

att informera om byggnation inom stadsdelen och rådet är välkomna att 

delta. 

 

§ 7 

SL:s förslag till trafikförändringar 2013/2014 

- remiss från trafikkontoret 

 

Landstingets trafikförvaltning har påbörjat planeringen av de 

trafikförändringar som kommer att träda i kraft i december 2013. De har 

sammanställt en bruttolista som de vill få synpunkter på. Förvaltningen 

betonar behovet av bättre tvärförbindelser i söderort, gärna i form av en 

stombusslinje mellan söderorts tyngdpunkter. Förvaltningen har även 

samlat in synpunkter på busstrafiken från älvsjöborna. Där betonas 
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behovet av ökad turtäthet på de busslinjer som trafikerar Älvsjö, samt 

bättre passning mellan framför allt buss 144 och pendel/tunnelbana 

kvällstid för att slippa långa otrygga väntetider. I remissvaret redogörs 

även för synpunkter på Älvsjös nya resecentrum. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och vill påtala följande. 

 Det är angeläget att hastigheten begränsas till 30 km/t vid 

Klacktorget. 

 Busshållplatserna i Älvsjö Centrum behöver förbättras med 

tydliga skyltar. 

 Nedåtgående rulltrappa i Resecentrum är angelägen och i 

avvaktan på det, bör man skylta upp cykelrampen och tillåta 

användning av såväl gående som cyklister.  

 

§ 8 

Nytt utegym vid Långsjöbadet 

- medborgarförslag 

 

Medborgarförslaget innehåller ett förslag om nytt utegym vid 

Långsjöbadet, alternativt vid Älvsjö gamla IP i anslutning till 

motionsspåret. 

 

Förvaltningen är positiv till att rusta upp och föra in nya funktioner på 

badet. Samtidigt är det viktigt med öppna gräsytor för både solbadare, 

picknick och spontant bollspel. Eftersom den nya serveringen, som 

fastighetskontoret bygger vid Långsjöbadet, ännu inte är färdig, önskar 

förvaltningen avvakta med att ta ställning till var eventuella nya 

funktioner kan placeras. Förslagsställaren nämner också en alternativ 

placering vid Älvsjöskogens motionsspår. Förvaltningen vill prioritera en 

placering av ett utegym vid motionsspåret framför Långsjöbadet. Vid 

motionsspåret finns mer utrymme och eventuellt kan investeringen 

inrymmas i de extra medel som nämnden tilldelats för upprustning av 

Älvsjöskogen. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 9 

Upprustning av parkområdet Storhagen i Herrängen 

- medborgarförslag 

 

Medborgarförslaget innehåller förslag om upprustning av parken 

Storhagen i Herrängen inklusive en toalett för parkens besökare.  
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Förvaltningen håller med förslagsställaren om att parken har många 

besökare, och därför gjordes under 2012 en översyn där förvaltningen 

bytte ut två lekdjur och tre bänkar. Förvaltningen bedömer dock inte att 

Storhagen har stora upprustningsbehov de närmaste åren. De utbyten och 

kompletteringar av lekredskap som kan ske inom nämndens ordinarie 

parkinvesteringsbudget bör räcka. Särskilda parkinvesteringsmedel för 

upprustning av Storhagen har sökts, men kommer troligen att beviljas 

först efter 2016. När det gäller önskemålet om toalett i parken kan 

förvaltningen inte tillstyrka det eftersom det skulle det bli mycket dyrt i 

både investering, drift och underhåll. I ytterstaden finns inte toaletter i 

parker, med undantag av bemannade parklekar och vid badplatser.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 10 

Underlag för budget 2014 med inriktning 2015 och 2016 för 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Älvsjö fortsätter att växa, fler bostäder byggs och befolkningen ökar. Det 

nya centrumet kommer att ge möjlighet för fler företag att etablera sig i 

stadsdelområdet. 

En växande befolkning och förändringar i befolkningsstrukturen ställer 

nya krav på stadsdelsnämndens service. Utbyggnad av förskolan 

planeras. En översyn av stadsdelsnämndens lokalbeståndet pågår och 

planering finns för att tillskapa fler omsorgslägenheter samt 

ändamålsenliga lokaler för fritiden. 

Kärnverksamheterna ska fortsatt prioritera det systematiska 

kvalitetsarbetet för att säkra kvaliteten och vidareutveckla 

verksamheterna. 

Minskning i budget enligt plan och beräknade kostnadsökningar medför 

krav på effektiviseringar under planperioden. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och vill påtala följande. 

 Det är bekymmersamt med tomma lägenheter i Servicehuset. 

Riktlinjerna för tillgängligheten kan behöva ses över och ändras 

för en större nyttjandegrad. 

 Av ärendet framgår att kostnaderna för stöd och service till 

funktionsnedsatta behöver minska. Rådet ser en risk för att 

kvaliteten i arbetet kan komma att försämras. 
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§ 11 

Föreningsbidrag 2013 

 

Stadsdelsnämnden har för 2013 avsatt 155 tkr för stöd till det lokala 

förenings- och kulturlivet. Nämnden fördelar stödet vid ett tillfälle under 

året enligt upprättade riktlinjer, daterade 2013-01-14. Föreningsbidrag 

kan sökas av lokala föreningar som anordnar kulturaktiviteter eller som 

organiserar andra former av aktiviteter riktade till barn, ungdomar, 

personer med funktionsnedsättning och äldre. Den tänkta aktiviteten ska 

kunna ses som ett komplement till nämndens verksamhetsansvar och ha 

en lokal anknytning så att bidraget kommer Älvsjös medborgare tillgodo. 

 

Förvaltningen har inbjudit lokala föreningar och frivilligorganisationer i 

Älvsjö att söka bidrag. Det har inkommit 20 ansökningar om totalt 350 

000 kronor. Förvaltningen föreslår stadsdelsnämnden att bevilja bidrag 

enligt upprättat förslag. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av förslaget och konstaterar att bidraget till 

pensionärsorganisationerna tyvärr är minskat mot tidigare år. 

 

§ 12 

Remiss av patientlag – delbetänkande av 

patientmaktsutredningen (SOU 2013:2), remiss från 

kommunstyrelsen 

 

I mars 2011 tillkallade regeringen en särskild utredare med uppgift att 

lämna förslag på hur patientens ställning inom och inflytande över hälso- 

och sjukvården kan stärkas. Utredningen, med namnet 

Patientmaktsutredningen föreslår i del- betänkandet en ny 

patientlagstiftning, Patientlag (SOU 2013:2).  

 

Det övergripande syftet med den nya lagen är att stärka och tydliggöra 

patientens ställning, främja patientens integritet, självbestämmande och 

delaktighet.  

 

Förslaget till patientlag innehåller bestämmelser om information, 

samtycke, delaktighet, val av behandlingsalternativ, förnyad medicinsk 

bedömning, fast vårdkontakt, tillgänglighet, val av utförare, 

personuppgifter och intyg, synpunkter, klagomål och patientsäkerhet. 

Lagen ska också vara lättillgånglig, pedagogisk och överskådlig. 

Lagförslaget föreslås träda i kraft den 1 januari 2015. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 13 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort,  

reviderad 2013 

 

Stadsdelsförvaltningarna Älvsjö, Skärholmen och Hägersten-Liljeholmen 

har reviderat den gemensamma äldreboendeplanen för Västra Söderort, 

enligt uppdrag från äldreförvaltningen. 

  

Antalet äldre över 80 år prognostiseras minska fram till år 2019 för att 

därefter öka. För de äldre över 90 år väntas en kraftig ökning av antalet 

först åren 2030-2040. I Västra Söderort finns ett brett utbud av olika 

boendeformer för äldre som drivs i såväl egen regi som på entreprenad 

och av privata utförare.  

 

Förvaltningarnas samlade bedömning är att utbudet av servicehus samt 

vård- och omsorgsboende kan tillgodose behovet under de närmaste åren. 

Samtidigt finns risk för en överkapacitet av både vård- och 

omsorgsboende och servicehusboende.  

Under planperioden planeras inga nya boenden eller ombyggnationer av 

boenden att genomföras inom regionen, utifrån nu kända behov och 

förutsättningar.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 14 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska arbetsgruppen för 

trafik-, miljö- och planfrågor 2013-03-27 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av anteckningarna. 

 

§ 15  

Övriga frågor 

 

Leila Harrat informerade om att hon den 10 april varit på 

förtroenderådsmöte på Älvsjö Servicehus. Protokoll kommer senare. 
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Sven Öberg informerade om att han varit på möte med polisen. En liten 

broschyr om Polisens volontärer delades ut. 


